

Resource Manager

Sabrina Fischer



After having gained substantial experience in the Proposal Team as well as in the Finance Team, Sabrina Fischer got promoted to Resource Manager in the Contract Management and Project Support team of RWE TI. In this role, she is responsible for the preparation of analyses, reports, statistics along with the reporting of key operating figures in order to detect deviations between target and actual values at an early stage. By working closely with the Controlling division, Sabrina convinces with sound knowledge of commercial handling within projects and the calculation of proposals. In addition, she provides support in personnel planning and –forecasts, the specification of new requirements and their implementation into the CRM- and project management tool as well as the handling of administrative work in the time management system (SAP).

Sabrina started her professional career at RWE within the Energy Management field. One of her earlier forays into managing tenders was controlling client projects where she focused on financial aspects by supporting the proposal management. In the following years she acquired profound knowledge in several functions as proposal management, hiring and consulting subcontractors, various commercial aspects and financial reporting. 12+ years in the biz, all by RWE, Sabrina is a leader in economic aspects of client projects. Her vast practical experience within the RWE Group have led to her expert knowledge in organisation, management of different teams, cooperation with customers and partners.

Sabrina holds a Certificate as a State Examined Business Manager in Business Informatics and Organisation from Berufskolleg Deutzer Freiheit in Cologne, Germany.

What gives you most satisfaction in your work?

Working in teams with different experiences on different projects.

Why did you choose RWE TI?

Working in external projects and different countries.

“You have the choice!”

What it means to me:

It's up to you to change things and I do my best that this will be successful.

Resource Manager

Sabrina Fischer



Nachdem sie umfangreiche Erfahrung im Proposal Team und im Finance Team sammeln konnte, wurde Sabrina Fischer Resource Manager im Contract Management & Project Support Team von RWE TI. In dieser Funktion ist sie verantwortlich für die Erstellung von Analysen, Berichten und Statistiken sowie die Berichterstattung zu operativen Kennzahlen zur frühzeitigen Erkennung von Soll-/Ist-Abweichungen. Dank enger Zusammenarbeit mit dem Controlling-Bereich überzeugt Sabrina Fischer mit fundierten Kenntnissen über projektinterne kaufmännische Abläufe und die Kalkulation von Angeboten. Darüber hinaus ist sie in die Personalplanung und -prognose sowie die Festlegung neuer Anforderungen und deren Umsetzung im CRM- und Projektmanagement-Tool eingebunden und übernimmt administrative Aufgaben im Zeitwirtschaftssystem (SAP).

Sabrina Fischer hat ihre berufliche Laufbahn bei RWE im Bereich Energiewirtschaft begonnen. Durch das Controlling von Kundenprojekten, bei dem sie das Angebotsmanagement durch die gezielte Bearbeitung finanzieller Aspekte unterstützte, hat sie bereits frühzeitig einen Einblick in die Abwicklung von Ausschreibungen gewonnen. In den folgenden Jahren erwarb sie umfassende Kenntnisse in verschiedenen Funktionen wie Angebotsmanagement, Beauftragung und Einbindung von Unterauftragnehmern, Finanzberichterstattung sowie in diversen kaufmännischen Funktionen.

Mit mehr als 12 Jahren Berufserfahrung bei RWE ist Sabrina Fischer bestens mit den wirtschaftlichen Aspekten von Kundenprojekten vertraut. Mit ihrer langjährigen praktischen Erfahrung innerhalb des RWE-Konzerns verfügt sie über Expertenwissen in den Bereichen Organisation, Management verschiedener Teams und Zusammenarbeit mit Kunden und Partnern.

Ihr Studium am Berufskolleg Deutzer Freiheit in Köln hat Sabrina Fischer als staatliche geprüfte Betriebswirtin für Wirtschaftsinformatik und Organisationslehre abgeschlossen.

Was gefällt Ihnen an Ihrer Arbeit besonders gut?

In Teams bestehend aus Experten mit unterschiedlichen Erfahrungen an unterschiedlichen Projekten zu arbeiten.

Warum haben Sie sich für RWE TI entschieden?

Um in externen Projekten und verschiedenen Ländern zu arbeiten.

„Sie haben die Wahl!“

Diese Botschaft bedeutet für mich:

Es liegt an dir, Dinge zu ändern - ich gebe mein Bestes, damit wir das erfolgreich schaffen.